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Protokoll från pensionärsrådets sammanträde 2008-12-08 
 
 
Ledamöter Barbro Karlsson, ordförande PRO Tallkrogen/Gubbängen 
 Stig Åström, vice ordförande SPF Farsta 
 Bror Lord PRO Farsta 
 Gun Forss PRO Farsta strand 
 Kerstin Holmgren SPF Sköndal 
   
Ersättare Inga Lill Lindgren PRO Hökarängen 
 Ingrid Klingberg PRO Sköndal 
 Mary Andersson  PRO Farsta  
 Solveig Ahlbom SPF Farsta 
 Sture Simonsson SPF Sköndal 
   
Tjänstemän Ingrid Friberg avdelningschef 
 Pia Sundqvist nämndsekreterare 
 
 
 
 
Justeras:   
 
  Barbro Karlsson, ordförande 
 
 
 
 
Justeras:   
 
  Stig Åström, vice ordförande 
 
 
 
 
Sekreterare:  
 
  Pia Sundqvist 



SID 2 (3) 

 

 

 
§ 1 Godkännande av dagordningen, val av justerare, tid för justering 

Dagordningen godkändes. Till justerare utsågs ordförande Barbro Karlsson 
och vice ordförande Stig Åström. Justering sker onsdag 10 december. 

 
§ 2 Anmälan av protokoll från föregående sammanträde  

Protokoll från rådets sammanträde 2008-11-10 anmäldes. 
 

§ 3 Förslag till rådets mötestider under 2009 
Presenterades ett förslag till datum för rådets möten under nästkommande 
år (bilaga). Datumen fastställs av 2009 års pensionärsråd så snart rådet har 
utsetts av stadsdelsnämnden. 
 

§ 4 Aktuellt från nämndsammanträdet 2008-11-20 
Inget fanns att rapportera. 
 

§ 5 Ärenden till nämndsammanträdet 2008-12-17 
Ärende nr 2: Verksamhetsplan och budget 2009 
Förslaget presenterades av avdelningschef Ingrid Friberg.  
 
Ingrid Klingberg uttryckte oro inför stängningen av fritidsgården i Sköndal 
eftersom hennes förening, PRO Sköndal, har sin öppna friskvårdsverksam-
het förlagd dit. 
 
Rådet underströk att mycket mer kan och måste göras för att utveckla det 
samarbete med pensionärsföreningar och andra frivilligorganisationer som 
omtalas i verksamhetsplanen. Man pekade återigen på projektet Anhörig-
stöd, där ett av syftena var att bygga upp ett nära samarbete med förenings-
livet, med utgångspunkt från en gemensam lokal. Någon samverkan med 
pensionärsföreningarna har inte kommit tillstånd, dels eftersom projektet 
fick vänta länge på en lösning på lokalfrågan, dels eftersom lokalen – när 
den väl etablerades – är mycket avsides placerad i stadsdelsområdet (på 
Edö vård- och omsorgsboende).  
 
Ingrid Friberg tog projektet Sociala innehållet som ett exempel på verk-
samhet där samverkan med föreningslivet nu förbereds. Hon pekade även 
på förvaltningens pågående inventering av tänkbara lokaler där verksamhet 
skulle kunna bedrivas i samverkan med olika frivilligkrafter. Dessutom 
planeras rekrytering av en kontaktperson med uppgift att bygga upp en vo-
lontärverksamhet. Rådet poängterade i det sammanhanget att pensionärsfö-
reningarna vill involveras på ett tidigt stadium och att man önskar få kon-
kreta förslag till samverkan snarare än allmänt hållen information. 
 
Beträffande läkemedelsgenomgångar påpekade Solveig Ahlbom att det är 
viktigt att detta sker kontinuerligt, inte bara under 2009. 
 



SID 3 (3) 

 

 

Efter rådets protest mot sänkningen av bidraget till utomstående organisa-
tioner från 235 000 kr år 2008 till 150 000 kr år 2009 konstaterade Ingrid 
Friberg att siffran i den utdelade MBL-upplagan av verksamhetsplanen är 
felaktig. Rätt belopp – troligen 250 000 kr – kommer att föras in i den slut-
liga versionen inför nämndens beslut den17 december.  
 

§ 6 Information från förvaltningen och avdelningen för äldreomsorg  
Från föregående sammanträde:  
 
1) Kulturbidraget 2009 kommer att uppgå till 150 000 kr, en ökning med 50 % 
jämfört med innevarande år. Medel kan sökas enligt samma regler som tidigare. 
Förvaltningens generella bedömning är att medel inte kommer att beviljas till 
evenemang vid pensionärsföreningarnas öppna möten. 
 
2) Ingrid Friberg återkommer med besked när det gäller geografiska ”upptag-
ningsområden” för företagen Din Hemtjänst och Lövholmens Hemtjänst. 

 
§ 7 Övriga frågor  

Stig Åström och Bror Lord rapporterade från ett första, positivt möte med 
det nybildade förtroenderådet vid Edö vård- och omsorgsboende. Förtro-
enderådet har tillkommit efter en längre tids påtryckningar från pensio-
närsrådet. Fortsättningsvis kommer både Stig och Bror att medverka, Bror 
som representant för Kommunstyrelsens Pensionärsråd (KPR). 
 
Solveig Ahlbom rapporterade från förtroenderådet vid Farsta vård- och 
omsorgsboende där nu endast en av ursprungligen fem anhöriga finns kvar 
och där det är svårt att engagera nya anhöriga. 
 
Barbro Karlsson rapporterade från Postiljonens förtroenderåd som har haft 
sitt första möte och där fem anhöriga nu är engagerade. 
 
Sture Simonsson och Ingrid Klingberg redogjorde för sin medverkan vid 
det senaste mötet med referensgruppen i Kostprojektet. 
 
Avslutningsvis framförde rådet ett varmt tack till nämnden och förvalt-
ningen för mycket trevlig samvaro vid årets julbord på Enskede Värdshus 
den 3 december. 

 


